

香港規劃師學會



香港規劃師學會的籌組工作始於七十年代中期，在其憲章、附例及專業守則草擬完成後，學會於1978年開始投入工作，並於1979年7月正式成立。隨著立法會通過「1991年香港規劃師學會法團條例」後，香港規劃師學會於1991年5月成為法定團體。

學會備受本地及海外承認為代表香港城市規劃的專業組織。目前學會之全資格會員會藉被香港特別行政區政府承認為規劃師職系之聘用條件，亦普遍被私人機構作為選聘人材的參照指標。

學會的理事會亦負責委派會員擔任根據「規劃師註冊條例」成立的規劃師註冊管理局的委員。

學會會員提供的專業服務多元化，包括：

- 城市及區域規劃研究
- 經濟及社會研究
- 規劃政策研究
- 發展項目可行性研究
- 城市設計及總體規劃方案
- 土地利用規劃申請
- 社區規劃及公眾參與
- 其他有關土地利用方面之房屋、運輸、文物及環境保育諮詢

香港規劃師學會的宗旨是：

- 以社會大眾的最佳利益為前題，促進和維護香港的發展及環境的質素
- 提升城市規劃專業及從業人員的社會地位，維護其應有的權益
- 促進大眾認識城市規劃為社會帶來的貢獻
- 推廣有關城市規劃教育及研究工作
- 為本會合資格的專業規劃師登記及確保其工作具優良質素
- 加強社會對顧用認可規劃師的信心
- 推廣與其他抱類似宗旨的專業學會及有關組織的合作和溝通

電話：(852) 2915 6212

傳真：(852) 2915 7616

電郵：hkiplann@netvigator.com

網頁：<http://www.hkip.org.hk>

地址：香港北角英皇道663號泓富產業干禧廣場2樓201室

Hong Kong Institute of Planners

Formation of the Hong Kong Institute of Planners (HKIP) began in the mid 1970's. Pursuant to the finalization of its constitution, byelaws and code of professional conduct the Institute has commenced operation in 1978 and was formally established in July 1979. It has subsequently become a statutory body under the Hong Kong Institute of Planners Incorporation Ordinance in 1991.

HKIP is recognized locally and overseas as the professional body representing the planning profession in Hong Kong. Its full membership is accepted by the Hong Kong Government as a required qualification for employment to the Town Planner Grade of the civil service, and by the private sector as a benchmark for recruitment purposes. The HKIP's Council also appoints members to constitute the Planners Registration Board set up under the "Planners Registration Ordinance".

Wide range of professional services provided by HKIP members, including :

- urban and regional planning studies;
- economic and social studies;
- studies on planning strategies;
- development projects and feasibility studies;
- urban design and master development plans;
- landuse planning applications;
- community planning and public engagement services;
- other consultancy services related to landuse development, such as in housing, transport, heritage and environmental conservation.

HKIP's Objectives:

- to promote high quality development and safeguard the environment in Hong Kong in the best interest of the community;
- to raise the status and safeguard the interests of the town planning profession;
- to promote public awareness about the role of town planning in the community;
- to promote education and research in town planning;
- to provide a system for registration of fully qualified members and to ensure that their professional services are of satisfactory quality;
- to assure the community's confidence in engaging our members' services; and
- to broaden the networking and cooperation with professional and related organisations holding similar objectives.

Tel : (852) 2915 6212

Fax : (852) 2915 7616

E-mail : hkiplann@netvigator.com

Website : <http://www.hkip.org.hk>

Address : Unit 201, 2/F, Prosperity Millennia Plaza, 663 King's Road, North Point, Hong Kong